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30. september 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Mange ansøgninger var der til uddannelser i Nuuk efteråret 2018 og 

2019?  

 

2. Hvor mange ansøgere fik afslag på uddannelsesønske efteråret 2018 og 

2019 på grund af mangel på kollegieplads?  

3. Hvormange af kollegiepladserne er fundet udenfor Selvstyrets egen 

kollegiemasse, for at skaffe kollegieplads til de studerende i 2018 og 

2019 ved uddannelsårets start?   

4. Hvormange private boliger i Nuuk har d.d. fået tildelt boligsikring for at 

stille en bolig / værelse rådighed til en studerende?  

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

I den aktuelle debat om kollegier understreges situationen af et stort efterspørgsel på boliger til 

studerende, og dermed også, at der må være en stor efterspørgsel som kun kan dækkes af at 

leje sig ind i det private boligmarked. I det foreliggende plan for kollegiebyggeri fremgår, at vi 

skal helt til 2024 for at kunne se alle de omkring 1000 kollegiepladser, som Formanden for 

Naalakkersuisut omtalte i sin åbningstale.  

 

Ovenstående spørgsmål stilles derfor for at vide hvad status er på i dag både i forhold til det 

aktuelle behov og i forhold til brug af udgifter til boligssikring.  

 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.   

 

 


